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Składam skargę na Przewodniczącą Rady Gminy Krzywiń za to, że złamała zapisy statutu Gminy 

Krzywiń poprzez niestosowanie ich podczas zwoływania wspólnych posiedzeń stałych komisji. 

Uzasadnienie 

W dniu 19.04.2023r odbyło się XXVII Wspólne Posiedzenie Stałych Komisji w punkcie 5 (wolne 

głosy i wnioski) na pytanie Radnej Joanny Ziętkiewicz, czy dzisiejsze wspólne posiedzenie komisji jest 

pierwszym zwołanym zgodnie ze statutem, pracownik biura rady odpowiedział, że w tej kadencji tak. 

Całość dyskusji powinna znaleźć się w protokole z owego posiedzenia. 

Zgodnie z § 37 ust. 2. Statut gminy Krzywiń, Przewodniczący Rady na pisemny wniosek, co 

najmniej dwóch Przewodniczących komisji stałych zwołuje wspólne posiedzenia komisji. Niestety do 

ostatniego wspólnego posiedzenia komisji nie było takowych wniosków pisemnych. A więc Przewodnicząca 

zwoływała wspólne posiedzenia komisji niezgodnie ze statutem, co też potwierdziła na Sesji Rady 

Miejskiej Krzywinia w dniu 24 kwietnia 2023 roku. Zwoływanie wspólnych posiedzeń stałych komisji za 

pomocą aplikacji Messenger (grupa radnych – nie wszystkich, brak obowiązku przystąpienia do takiej 

grupy) nie zwalnia Przewodniczącej od przestrzegania statutu niezależnie od tego, jak dawno wspomniany 

statut był przyjęty.  

 Rodzi się również pytanie, co w tym przypadku z dietami poszczególnych Radnych, które zostały 

uszczuplone o dany procent wskutek braku obecności na wspólnych posiedzeniach komisji. Jeśli komisje 

były zwoływane niezgodnie z prawem w mojej ocenie potrącone części diet powinny zostać zwrócone 

wspomnianym Radnym. Niestety nie jestem w posiadaniu informacji ile takich nieobecności było oraz na 

jaką sumę. 

 Pragnę także zwrócić uwagę na fakt, iż zawiadomienie o wspólnym posiedzeniu stałych komisji 

pojawiło się na portalu esesja 18.04.2023 roku, czyli na dzień przed posiedzeniem. Nie posiadam 

informacji, kiedy wpłynęły wnioski Przewodniczących komisji stałych o zwołanie wspólnego posiedzenia 

stałych komisji. Jak zauważa Wojewoda Kujawsko – Pomorski w odpowiedzi z dnia 7 czerwca 2021 roku 

na skargę jednego ze Stowarzyszeń „stwierdzono, że informacje na temat posiedzeń komisji ukazywały się 

w Biuletynie Informacji Publicznej na dzień lub dwa dni przed ich odbyciem, co zdaniem Wojewody nie 

gwarantuje zainteresowanym osobom możliwości uczestnictwa w ich pracy, z uwagi na zbyt krótki termin 

zawiadomienia. W Związku, z czym Wojewoda stwierdził, że mieszkańcy nie mają możliwości 

uczestniczenia w podejmowaniu decyzji w sprawach publicznych i sprawowaniu kontroli nad tym 

procesem, a skarga Stowarzyszenia jest w tym zakresie zasadna.” W mojej ocenie powiadamianie dzień 

przed obradami opinii publicznej o obradach (w tym przypadku o wspólnym posiedzeniu komisji) nie daje 

możliwości realizacji poniższych uprawnień.  

Zgodnie z art. 61 ust. 2 Konstytucji RP „prawo do uzyskiwania informacji obejmuje dostęp do dokumentów 

oraz wstęp na posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących z powszechnych 

wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu”. Prawo to wskazane jest również w art. 3 ust. 1 pkt 

3 ustawy o dostępie do informacji publicznej, a bezpośrednio do sesji rad gmin i posiedzeń komisji odnosi je 

art. 11b ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym. Przedmiotowe regulacje umożliwiają kontrolę działalności 

członków kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących z wyborów powszechnych, która pozwala 



właściwie ocenić wywiązywanie się przez nich z otrzymanego mandatu i może mieć bezpośrednie 

przełożenie na decyzje podejmowane przez wyborców podczas kolejnych wyborów. 

 Nasuwa się również pytanie, kiedy Radni zostali poinformowani oraz w jaki sposób o zwołanym 

zgodnie ze statutem wspólnym posiedzeniu stałych komisji odbytym w dniu 19.04.2023 roku. 

 W świetle powyższego proszę o rozpatrzenie mojej skargi oraz przeanalizowanie wszystkich 

poprzednich komisji m.in. sposobu oraz terminu ich zwoływania. 

Z poważaniem 

Zieliński Mateusz 


